
 1 

PROTOKÓŁ    Nr  III/2006 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 29 grudnia  2006 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana Ligmana  – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1100 ,  zakończono o godz.1300. 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 15 radnych. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman               - Wójt Gminy 

2. Pan Czesław Świniarski          -  Sekretarz Gminy 

3. Pani Janina Tomaszewska       -  Skarbnik Gminy 

4. Pan Zenon Maciejewski          -  Przewodniczący GKRPA 

5. Sołtysi wsi w liczbie             -   20 osób 

 

  
 

Ad.  pkt 1 i 2 

 

Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady       

III sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz zaproszonych 

gości.   

 Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 15 radnych , co 

stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia prawomocnych obrad 

i podejmowania prawomocnych uchwał.  
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Ad. pkt. 3 

Porządek obrad III sesji Rady Gminy Rybno. 

1. Otwarcie sesji i  stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad . 

3. Przyjęcie  protokołu  z II  sesji  Rady Gminy Rybno. 

4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Rybno. 

5. Podjęcie uchwał  w następujących sprawach: 

    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok, 

    2) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

        Alkoholowych,  

   3) uchwalenia budżetu  Gminy Rybno na rok 2007, 

   4) wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela  Gminy Rybno do  

        reprezentowania  w Ekologicznym Związku Gmin 

       „ Działdowszczyzna”,  

   5) przyjęcia regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów 

        finansowanych ze środków Działania 2.2 Zintegrowanego Programu 

       Operacyjnego Rozwoju Regionalnego (ZPORR), uczniom pochodzących   

       z rodzin znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej, z obszarów  

       wiejskich, podejmujących  naukę lub uczącym się w Liceum  

       Ogólnokształcącym w Rybnie,         

  6) planu pracy Rady Gminy Rybno oraz Komisji Rady na 2007 rok, 

  7) planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno na 2007 rok. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7.  Zamknięcie obrad.   

 

 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do 

radnych i Pana Wójta z pytaniem czy ktoś z radnych lub Pan Wójt chciałby 

wnieść zmiany bądź poprawki  do porządku obrad jaki radni otrzymali  

w zawiadomieniach  o  zwołaniu sesji. 
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 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy  zgłosił wniosek o wprowadzenie  

do  porządku obrad  III sesji   projektu  uchwały  w  sprawie uchwalenia 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz podmiotami,  

o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Gminy Rybno na rok 2007.  

Radni uwag ani  pytań  do wniosku  zgłoszonego przez Pana Wójta o włączenie 

do porządku obrad III sesji Rady dodatkowo 1 projektu uchwały nie zgłosili. 

  W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian 

Ligman  poddał pod głosowanie  wniosek Pana Wójta Gminy 

o  wprowadzenie do porządku obrad  III sesji   projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz 

podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Gminy Rybno na 

rok 2007jako podpunkt  8 w pkt. 5. 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie w obecności 15 radnych  

15 głosami „ za „ przyjęła wniosek o wprowadzenie do  porządku obrad III sesji  

projektu uchwały w powyższej  sprawie. 

 

Ad. pkt. 3 

 

Porządek obrad III sesji Rady Gminy Rybno po zmianach . 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad . 

3. Przyjęcie  protokołu  z II  sesji  Rady Gminy Rybno. 

4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Rybno. 

5. Podjęcie uchwał  w następujących sprawach: 

    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok, 

    2) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

        Alkoholowych,  

   3) uchwalenia budżetu  Gminy Rybno na rok 2007, 
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   4) wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela  Gminy Rybno do  

        reprezentowania  w Ekologicznym Związku Gmin 

       „ Działdowszczyzna”,  

   5) przyjęcia regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów 

        finansowanych ze środków Działania 2.2 Zintegrowanego Programu 

       Operacyjnego Rozwoju Regionalnego (ZPORR), uczniom pochodzących   

       z rodzin znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej, z obszarów  

       wiejskich, podejmujących  naukę lub uczącym się w Liceum  

       Ogólnokształcącym w Rybnie,         

  6) planu pracy Rady Gminy Rybno oraz Komisji Rady na 2007 rok, 

  7) planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno na 2007 rok, 

  8) uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz  

      podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

     2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie  

     Gminy Rybno na rok 2007. 

6. Wolne wnioski i zapytania 

7.  Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad.  pkt. 3 
 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z II sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za „ przyjęła 
protokół z II sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad.pkt 4 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy Rybno złożył sprawozdanie  
z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy ( sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu). 
Radni nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do przedłożonego przez Pana 
Wójta Gminy sprawozdania z działalności międzysesyjnej. 
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Ad. pkt 5 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok. 
 
 Pani Janina Tomaszewska – Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła 
proponowane zmiany w budżecie Gminy na rok 2006 w związku z obecnością 
sołtysów na sesji. Wyjaśniła, że Komisje Rady na posiedzeniach  analizowały 
projekt  proponowanych zmian tylko w części, gdyż jest to koniec roku 
budżetowego i na bieżąco do dnia sesji  spływały środki  zarówno po stronie 
dochodów jak i wydatków, dlatego szczegółowo przedstawia proponowane 
zmiany. 
Radni  nie zgłosili  uwag ani dodatkowych pytań  do proponowanych zmian, 
w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję  i zarządził  
głosowanie nad projektem  uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno 
na 2006 rok. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład rady 15 
radnych w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za „  podjęła 
uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
2. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 
    Problemów Alkoholowych. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy - Pan Marian Ligman stwierdził, że Komisje 
Rady pozytywnie bez wnoszenia poprawek zaopiniowały  Gminny Program 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok. 
Zwrócił się z pytaniem czy ktoś  z radnych  chciałby  jeszcze w tej sprawie 
zabrać głos na sesji, w sesji uczestniczy Przewodniczący Gminnej Komisji  
Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych  i Profilaktyki Pan Zenon 
Maciejewski. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki zapytał w jaki sposób  dokonano podziału środków  
na finansowanie programów profilaktyki szkolnej na rok 2007,czy  w stosunku 
do ilości uczniów , czy w zależności od stopnia zagrożenia. 
 Przewodniczący Komisji Pan Zenon Maciejewski odpowiedział, że   
w   harmonogramie realizacji Gminnego Programu  pewne wydatki są stałe jak 
dofinansowanie dojazdu na terapię osób uzależnionych, badania osób 
uzależnionych, dofinansowanie  dla Ośrodka Terapii i Uzależnienia  
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w Działdowie , prowadzenie świetlicy socjoterapeutycznej dla dzieci i młodzieży, 
prowadzenie obozów socjoterapeutycznych , upominki gwiazdkowe  
i wielkanocne dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym. 

Odnośnie  podziału środków na finansowanie programów profilaktyki 
szkolnej w poszczególnych szkołach  brano pod uwagę liczbę uczniów w danej 
szkole i skalę zagrożenia, wiadomo, że w Przedszkolu czy szkole podstawowej 
zagrożenie jest mniejsze aniżeli w gimnazjum czy w Liceum.  
Komisja   zaplanowała wydatkowanie środków w harmonogramie na kwotę 
52.900.- zł , okazało się ,że w budżecie  Gminy  na 2007 rok planuje wyższy 
dochód z tytułu wpływów za zezwolenia na sprzedaż alkoholu w wysokości 
58.650.zł w związku z czym wnioskuje aby ta różnica była wprowadzona do 
środków rezerwowych w preliminarzu wydatków.  
Pan Wójt Gminy planuje drobne zmiany w składzie Gminnej Komisji 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych , nowi członkowie 
muszą być przeszkoleni ,tam, gdzie pojawi się konieczność  przekazania środków 
w ciągu roku , z tej rezerwy Komisja będzie mogła skorzystać. 
Wywiązała się dyskusja na temat  zmian w składzie Gminnej Komisji 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów alkoholowych, przekazania środków  
z rezerwy  dla poszczególnych szkół, dofinansowania lokalnych inicjatyw , które 
mają na celu przeciwdziałaniu  patologiom . 

Pan Wójt Gminy powiedział, że  pewne zmiany w składzie Gminnej 
Komisji przewiduje w związku z rezygnacją jednego członka Komisji , której to 
osobie wynagrodzenie za pracę w tejże Komisji kolidowało z emeryturą,  
natomiast  z jednej osoby pracującej w Komisji  chciałby zrezygnować . W 90% 
Komisja dobrze wywiązuje się ze swoich obowiązków, są to przedstawiciele z 
całej gminy , nauczyciele, byli nauczyciele jak również osoby z innych 
organizacji. 

Jest uruchamiany gabinet logopedyczny, w jakieś części etatu planujemy 
zatrudnić psychologa , w tym samym gabinecie co logopeda mógłby pracować  
z tej rezerwy można by było dofinansować   gabinet psychologa. 
Przewodniczący Komisji GKRPA  Pan Zenon Maciejewski powiedział, że 
Komisja będzie się skłaniała ku temu by środki z nadwyżki były wykorzystane na 
profilaktykę w szkołach . 
Pan Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że  jest uruchamiany gabinet 
logopedyczny,  w związku z zagrożeniami jakie występują w gimnazjach nie 
wiadomo, czy nie będziemy musieli  w jakieś części etatu  zatrudnić psychologa ,  
byłyby koszty doposażenia tego gabinetu. mógłby być gabinet  w tym samym 
gabinecie co logopeda mógłby pracować. Jak będzie potrzeba zatrudnienia 
psychologa powstaną koszty doposażenia gabinetu, w związku z czym 
proponowałby na dzień dzisiejszy pozostawić te środki w rezerwie. 
Radny Pan Kamiński Piotr zapytał, jaki jest przybliżony koszt przeszkolenia 
dwóch członków Komisji .  
Przewodniczący Komisji Pan Zenon Maciejewski powiedział, że koszt szkolenia  
waha się w granicach od 300 do 600 zł na osobę. 
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Czy jest możliwość dofinansowanie inicjatyw  lokalnych. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że jeżeli będzie to ukierunkowane na 
przeciwdziałaniu  patologiom, kwestia w którym kierunku pójdzie festyn, np. 
sportowo-rekreacyjny. 
Radny Pan Józef Zalewski powiedział, że Komisja  Zdrowia,Kultury,Oświaty 
proponowała zwiększenie środków na paczki dla dzieci, aby nie tylko dostały 
paczki na święta Bożego Narodzenia, ale także na Wielkanoc były w takim 
samym wymiarze. 
Przewodniczący Komisji  RPA Pan Zenon Maciejewski powiedział, że środki na 
paczki  są na rok przyszły i jeżeli zajdzie potrzeba z rezerwy zawsze można 
dołożyć środków . 
Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że chciałby uczulić radnych i sołtysów 
na fakt, że taka Komisja istnieje i jeżeli będzie uzasadnienie i cel konkretny do tej 
Komisji można się zwrócić o dofinansowanie . 
Pan Wójt Gminy dopowiedział, że ilość dzieci , które otrzymują paczki się 
zwiększa , Komisja ma informację z Gminnego  Ośrodka Pomocy Społecznej  
o ilości dzieci, które takie paczki powinny otrzymać, koszt takiej paczki wynosi 
około 10 zł. 
 Przewodniczący Rady Gminy korzystając z okazji uczestnictwa w sesji 
Przewodniczącego Komisji RPA i jednocześnie Dyrektora Zespołu Szkół w 
Rybnie zapytał jaka jest sytuacja  zagrożeń.  
Pan Zenon Maciejewski odpowiedział, że w ramach trójek Giertycha były 
przeprowadzone ankiety z uczniami, rodzicami i nauczycielami i okazało się, że 
w oparciu o przeprowadzone ankiety, że   trzeba sceptycznie podchodzić do 
badań i profilaktycznie do tych zagrożeń podchodzić, skutek będzie widoczny  
w przyszłości. Możliwość kupna alkoholu i papierosów w sklepach na terenie 
gminy jest,  były przeprowadzane kontrole w sklepach przez Komisję                   
i naocznie nie stwierdzono łamania przepisów w tej sprawie , natomiast  
z plotek  wynika, że  nie ma z tym większych problemów. 
Szkoła leży na uboczu, obcą osobę można szybko zauważyć,  dyżury są pełnione 
w szkole przez uczniów i nauczycieli, żaden sygnał nie dotarł, żeby ktoś 
sprzedawał narkotyki , uczniowie w ankietach jakie wypełniali napisali , że nie 
spotkali się z narkotykami na terenie szkoły. 
 
 

Więcej pytań nie zgłoszono w związku z czym  Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził  głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie Gminnego Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych . 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan osobowy  Rady  15 radnych       
w obecności 15 radnych  jednogłośnie 15 głosami „ za „ podjęła uchwałę  
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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 Po podjęciu uchwały  Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutowa 
przerwę do godz. 1220. 
Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do  podejmowania kolejnych 
uchwał. 
 
3. Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2007 rok. 
 
  
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman stwierdził, że projekt 
budżetu Gminy  Rybno na 2007 rok był szczegółowo analizowany na 
posiedzeniach stałych Komisji Rady. W związku z czym prosi Przewodniczących  
stałych Komisji Rady o  przedstawienie  opinii Komisji w sprawie przedłożonego 
przez Pana Wójta  projektu  budżetu na 2007 rok. 

Jako pierwszy zabrał głos Przewodniczący Komisji  Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa  i Ochrony Środowiska Pan Piotr Kamiński 
powiedział, że Komisja szczegółowo analizowała zarówno dochody jak i wydatki  
projektu budżetu na rok 2007, nie  wniosła żadnych uwag ani wniosków, 
pozytywnie opiniując projekt budżetu Gminy Rybno na 2007 rok w wersji 
przedłożonej przez Pana Wójta. 
 Przewodniczący Komisji Zdrowia, Kultury, Oświaty, Bezpieczeństwa  
i Spraw Socjalnych Pan Zbigniew Wierzbowski  powiedział, że Komisja  
również pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy Rybno 
 na 2007 rok. 
 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan  Jan Fafiński  stwierdził, 
że Komisja Budżetu i Finansów szczegółowo  analizowała projekt budżetu  
Gminy Rybno na 2007 rok  przedłożony  przez Pana Wójta Komisjom do 
zaopiniowania  biorąc pod uwagę pozytywną  opinię pozostałych Komisji Rady    
ze swej strony nie wniosła  żadnych uwag, ani poprawek pozytywnie opiniując 
przedłożony przez Pana Wójta projekt budżetu Gminy na rok 2007. 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Radzie  Uchwałę  
Nr 1005/2006 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie z dnia 15 grudnia 2006 roku w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym projekcie budżetu na 2007 rok ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu ). 
 Stwierdził, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie wydała również 
pozytywną opinię  o przedłożonym  przez Pana Wójta Gminy Rybno projekcie 
budżetu na 2007 rok. 
Otworzył dyskusję nad projektem  budżetu Gminy Rybno na 2007 rok. 
 Głos zabrał Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy, powiedział, że  w 2007 
roku będzie mało środków na inwestycje, wolne środki trzeba zabezpieczyć na 
odprawy emerytalne  dla nauczycieli  , 10 nauczycieli planuje przejść na 
emeryturę i 3 pracowników Urzędu, 
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Na modernizację drogi we wsi Wery, zakup samochodu strażackiego, 
opracowanie projektu na kanalizację wsi Koszelewy, Prusy, Żabiny, ścieki ze wsi 
Koszelewy   przewiduje się do odprowadzenia do oczyszczalni  Płośnicy. 
Będziemy  przygotowywać dokumentację pod inwestycje na najbliższe lata, a 
projekty przygotowywać we własnym zakresie. 
Zmniejsza się ilość subwencji oświatowej  w związku ze zmniejszaniem się 
liczby uczniów i na wydatki oświatowe będziemy musieli dołożyć środków 
własnych , będzie to bardzo pracowity rok. 
 Radny  Pan Andrzej Kornacki zapytał  jaka jest koncepcja  kanalizacji całej 
gminy, jaka kwota jest przewidywana na  opracowanie  planu zagospodarowania 
przestrzennego. 
Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy odpowiedział, że  plan zagospodarowania 
przestrzennego będzie  wykonywany etapowo, tam ,gdzie będą przygotowywane 
projekty pod inwestycje  będziemy przygotowywać zmiany w planie 
zagospodarowania przestrzennego. W budżecie  w planie wydatków przewiduje 
się kwotę 120.000.- zł na opracowanie planu oraz 15.500 .- zł  na opracowania 
geodezyjne i kartograficzne. 
Następnie przedstawił pokrótce koncepcje kanalizacji  gminy. 
Radny Pan Józef Zalewski zapytał w jakim czasie i jakich środków  będzie 
zwodociagowana miejscowość Nowa Wieś. 
Pan Wójt Gminy Gminy odpowiedział, że został złożony wniosek   o 
dofinansowanie  inwestycji budowa i modernizacja systemu zaopatrzenia w wodę 
miejscowości gm.Rybno Etap I, czekamy na rozstrzygnięcie wniosku, gdyż 
gminy nie stać na realizację tego przedsięwzięcia ze środków własnych. 
 Więcej pytań radni nie zgłosili w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął dyskusję i zarządził glosowanie  nad projektem uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2007 rok. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład 15 radnych w 
obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2007 rok( uchwała stanowi 
załącznik do protokołu). 
Pan Wójt Gminy  podziękował Radzie Gminy  za jednogłośne uchwalenie 
budżetu Gminy na rok 2007. 
 
 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela  Gminy  
    Rybno do reprezentowania w Ekologicznym Związku Gmin 
    „ Działdowszczyzna „ 
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 Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska  Pan Piotr Kamiński  powiedział, że na posiedzeniu Komisji  
zgłoszono kandydaturę Pana Edwarda Wiśniewskiego  jako dodatkowego  
przedstawiciela Gminy do reprezentowania   jej w związku. 
Radny pan Wiśniewski Edward wyraził zgodę  na  kandydowania na to 
stanowisko. 
Więcej  kandydatów z Sali nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący 
Rady po  wyrażeniu zgody na sesji przez radnego Pana Edwarda Wiśniewskiego   
o kandydowaniu  poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały w sprawie  
wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela  Gminy Rybno do reprezentowania  
w Ekologicznym Związku Gmin „ Działdowszczyzna „ 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład 15 radnych 
w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła uchwałę  
w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela  Gminy Rybno do 
reprezentowania w Ekologicznym Związku Gmin „ Działdowszczyzna „ 
 ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia regulaminu przyznawania 
    i przekazywania stypendiów finansowanych ze środków Działania 2.2  
    Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego (ZPORR),  
    uczniom pochodzących  z rodzin znajdujących się w trudnej sytuacji  
    materialnej, z obszarów wiejskich, podejmujących  naukę lub uczącym się  
    w Liceum Ogólnokształcącym w Rybnie. 
 
 Przewodniczący  Rady Gminy otworzył dyskusję  nad projektem uchwały  
w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów . 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Kultury, Oświaty, bezpieczeństwa i Spraw 
Socjalnych  Pan Zbigniew Wierzbowski powiedział, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt Regulaminu bez wnoszenia uwag, ani poprawek. 
Pozostałe Komisje Rady również pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Pan Józef  Zalewski  zgłosił zapytanie ,czy  przy Liceum 
Ogólnokształcącym w Rybnie  nie można by było utworzyć klasy 
wielozawodowej , żeby zatrzymać młodzież, która chciałaby się  uczyć zawodu. 

Radny Pan Andrzej Kornacki , powiedział, że jest to Zespół Szkół i mając 
na uwadze  istniejące zakłady pracy, gdzie młodzież mogłaby odbywać praktyki. 
 Pan Edmund  Ligman – Wójt Gminy odpowiedział, że takie propozycje 
były w programie wyborczym ugrupowania wyborczego z którego startował na 
stanowisko  wójta, jest to trudne przedsięwzięcie , musimy wejść w kontakt  ze 
Starostą, Urzędem Pracy, nauczanie  powinno być w godzinach popołudniowych 
głównie ze względu na problemy lokalowe , ale  także uniemożliwienie 
bezpośredniego kontaktu z młodzieżą  gimnazjalną . 
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Radni nie zgłosili więcej  pytań w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy  
zamknął dyskusje i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
przyjęcia regulaminu przyznawania  i przekazywania stypendiów finansowanych 
ze środków Działania 2.2  Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego (ZPORR),  uczniom pochodzących  z rodzin znajdujących się w 
trudnej sytuacji  materialnej, z obszarów wiejskich, podejmujących  naukę lub 
uczącym się  w Liceum Ogólnokształcącym w Rybnie. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład 15 radnych 
w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła uchwałę  
w sprawie  przyjęcia regulaminu przyznawania  i przekazywania stypendiów 
finansowanych ze środków Działania 2.2  Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego Rozwoju Regionalnego (ZPORR),  uczniom pochodzących  
z rodzin znajdujących się w trudnej sytuacji  materialnej, z obszarów 
wiejskich, podejmujących  naukę lub uczącym się  w Liceum 
Ogólnokształcącym w Rybnie ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie planu pracy  Rady Gminy oraz  Komisji Rady 
      na 2007 rok. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że na rok 2007 planowane jest 6 
sesji , natomiast  Komisje proponują  w dwóch przypadkach po 7 posiedzeń  , 
jedna sześć posiedzeń . Jeżeli zajdzie konieczność za zgodą Rady  na wniosek 
Przewodniczącego Komisji , Komisja może odbyć posiedzenie. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Pan Piotr Kamiński powiedział, że Komisja oprócz posiedzeń  na 
których będą opiniowane materiały  sesyjne planuje odbyć jedno posiedzenie 
dotyczące realizacji programu gospodarki odpadami na terenie gminy  z  wizją 
terenową na składowisku odpadów komunalnych w Dębieniu.  
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Kultury, Oświaty, Bezpieczeństwa i Spraw 
Socjalnych  Pan Zbigniew Wierzbowski  wyjaśnił, że Komisja równie oprócz 
posiedzeń przed sesjami planuje jedno posiedzenie   na temat działalności 
Gminnej Biblioteki w Rybnie z wyjazdem do Biblioteki w m-cu maja. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt planu pracy Rady 
Gminy na 2007 rok. 
W związku z brakiem pytań dot. projektów planów pracy Rady i Komisji  
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie planu pracy Rady Gminy oraz  Komisji Rady na 2007 rok. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 
radnych w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę  w sprawie planu pracy  Rady Gminy oraz  Komisji Rady na 2007 
rok(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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13. Projekt uchwały w sprawie planu pracy  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
      Rybno na 2006 rok. 
 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, że Komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały  projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2007 rok, w związku 
z brakiem pytań ze strony radnych na sesji poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie planu pracy  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  Rybno na 
2007 rok. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła uchwałę  
w sprawie  planu pracy Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno  na 2007 
rok (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
14. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy  
      z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 
      w art.3ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
      publicznego i o wolontariacie na terenie Gminy Rybno na rok 2007. 
 

W związku z brakiem  pytań na sesji  dot. projektu uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
uchwalenia programu współpracy  z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 roku  
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Gminy Rybno na 
2007 rok. 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 
radnych w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę uchwalenia programu współpracy  z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia  24 kwietnia 
2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie 
Gminy Rybno na 2007 rok (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
Ad. pkt  7 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 Radny Pan Edward Wiśniewski  zgłosił wniosek o rozważenie  możliwości 
uregulowania korzystania z ulic od  strony ulicy Zajeziornej  w kierunku wjazdu, 
w ulice: Nową, Kolejową i 1 Maja ze względu na  dość szybką prędkość jaką 
rozwijają niektórzy  kierowcy należałoby ustawić odpowiednie znaki i  
zamontować ograniczniki prędkości. 



 13 

 
Radny Pan Piotr Kamiński zgłosił zapytanie, czy będzie okres przejściowy po 
zamknięciu wysypiska w Dębieniu.  
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że umowa na korzystanie z 
wysypiska wygasa, zgodnie z zawartą umową z PUK Ostróda powinno być w 
odpowiednim stanie, zrekultywowane przekazane gminie.  Ustawa o 
wysypiskach i składowiskach określa terminy zamykania wysypisk i składowisk, 
które nie spełniają wymogów. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że społeczeństwo w formie obwieszenia zostało 
poinformowane o zamknięciu wysypiska z dniem 1 stycznia 2007 roku. 
Przewiduje się tylko 3 wysypiska z prawdziwego zdarzenia na terenie 
województwa warmińsko –mazurskiego. 
Wywiązała  się dyskusja na temat składowania odpadów, selektywnej zbiórki   
odpadów, koszy na odpady , które można zamawiać w PUK Ostróda, obawy  
o powstawanie dzikich wysypisk śmieci, ustawienia w sołectwach koszy  na 
plastik, szkło i papier, gdyż nie we wszystkich sołectwach są  wszystkie  rodzaje 
koszy. 
 Po zakończeniu dyskusji głos zabrał Pan Czesław Świniarski – Sekretarz 
Gminy poinformował radnych i sołtysów o wyborach uzupełniających do Senatu 
RP zarządzonych na dzień 28 stycznia 2007 roku, sołtysi   otrzymali 
obwieszczenia do rozplakatowania w sołectwach. 
W dniu 4 lutego 2007 roku odbędą się wybory do Walnego Zgromadzenia Rad 
Powiatowych Izb Rolniczych , będzie jeden lokal wyborczy w Rybnie, głosować 
będą  rolnicy. 
Pan Stanisław Kosiński – sołtys wsi Tuczki zapytał, na jaki cel  mogą być 
przyznawane dodatki mieszkaniowe , przychodzą do mieszkańców upomnienia 
za niepłacenie  rachunków za odbiór śmieci. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że ten problem jako sołtys powinien zgłaszać do 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Pan Henryk Wiśniewski – sołtys wsi Rybno powiedział, że przy ubieganiu się  
o dodatek mieszkaniowy w GOPS trzeba złożyć rachunek zapłaty za  śmieci. 
Więcej uwag i pytań w tym punkcie nie zgłoszono. 
 Pan Wójt Gminy w związku ze zbliżającym się nowym rokiem   
podziękował radnym i sołtysom za dobrą współpracę w kończącym się roku         
i złożył wszystkim uczestnikom sesji życzenia noworoczne. 
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Ad.pkt 8 
 
 Po wyczerpaniu porządku  obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian 
Ligman   złożył życzenia noworoczne radnym, sołtysom,  Panu Wójtowi Gminy  
i na jego ręce wszystkim pracownikom Urzędu Gminy . 
Następnie podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział i zamknął obrady 
III sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
Protokołowała      Przewodniczący Rady Gminy 
 
Janina Czubkowska       Marian Ligman 
 
 
 


